
Z A P I S N I K 

sa 12. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije Skupštine Crne Gore, 

održane 6. februara 2014. godine. 

 

 Sjednica Komisije je počela u 11 sati i 10 minuta. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić (predsjednik 

Komisije), Branko Čavor (zamjenik predsjednika), Zoran Jelić, Željko Aprcović, 

prim. dr Izet Bralić, Mladen Bojanić i Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik Komisije.  

Sjednici su prisustvovali stručni konsultant u Komisiji Radoš Zečević i 

savjetnik za ekonomska pitanja u Komisiji Marko Popović. 

 Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

 

1. USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA 

PRIVATIZACIJE ,,RUDNIKA MRKOG UGLJA“ AD BERANE; 

2. USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA 

PRIVATIZACIJE HTP ,,VEKTRA BOKA“ AD HERCEG NOVI; 

3. USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA 

PRIVATIZACIJE ,,MARINA BAR“ AD BAR; 

4. USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA 

PRIVATIZACIJE ,,GORNJI IBAR“ AD ROŽAJE I ŠP AD ,,ROŽAJE“ 

ROŽAJE; 

5. TEKUĆA PITANJA. 

 

Predsjednik Komisije, Janko Vučinić, upoznao je članove Komisije sa 

ciljevima i zaključcima sastanaka koje je održao gdin Vučinić sa zamjenikom 

predsjednika, uz učešće na drugom sastanku i člana Komisije prim. dr Izeta Bralića. 

Pojasnio je da su na tim sastancima usaglasili zaključke u vezi privatizacije ,,Rudnik 

mrkog uglja“ AD Berane, ,,Marina Bar“ AD Bar, ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje i ŠP AD 

,,Rožaje“ AD Rožaje, istakavši da nijesu uspijeli da usaglase zaključke u vezi 

privatizacije HTP ,,Vektra Boka“ AD Herceg Novi. 



Branko Čavor, zamjenik predsjednika Komisije, ocijenio je da je usaglašavanje 

zaključaka na sastancima prije sjednica dobra praksa, iskazavši podršku takvom 

načinu rada. 

 

Prva tačka dnevnog reda  

 

USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA PRIVATIZACIJE 

,,RUDNIKA MRKOG UGLJA“ AD BERANE 

 

Janko Vučinić, predsjednik Komisije, pojasnio je razloge uključivanja 

kontrole postupka privatizacije ,,Rudnik mrkog uglja“ AD iz Berana u Plan rada 

Komisije za 2013. godinu. Ukratko je ukazao na aktuelnu situaciju u ,,Rudnik mrkog 

uglja“ AD Berane, pojasnivši da se zaključcima dogovorenim na sastanku nastoji 

obezbjediti raskid Ugovora i omogućiti pristup novim investitorima, kao i da se 

pomogne radnicima Rudnika, odnosno poboljša njihov materijalni status. Gdin 

Vučinić je kazao da su dva ozbiljna investitora zainteresovana za kupovinu Rudnika. 

Predsjednik Komisije je ukazao i na potrebu ponovnog priključenja Rudnika na 

elektro-distributivnu mrežu, što će biti i preporuka upućena prema 

Elektrodistribuciji Crne Gore u ime Komisije.  

Nakon diskusije članova, Komisija je, jednoglasno, u vezi kontrole postupka 

privatizacije ,,Rudnik Mrkog uglja“ AD Berane usvojila sljedeće  

Z A K LJ U Č K E: 

1. Komisija predlaže nadležnim državnim organima, u najkraćem roku, 
raskidanje kupoprodajnog Ugovora i Ugovora o koncesiji zaključenim sa  
kompanijom ,,Balkan Energy“ u vlasništvu grčkog koncerna ,,Restis Group“. 

2. Komisija predlaže, u najkraćem roku, pronalaženje rješenja od strane 
Ministarstva ekonomije i Ministarstva rada i socijalnog staranja za rješavanje 
statusa radnika u ,,Rudnik mrkog uglja“ AD Berane. 
 

Druga tačka dnevnog reda 

 

USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA PRIVATIZACIJE 

HTP ,,VEKTRA BOKA“ AD HERCEG NOVI 

 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, pojasnio je da uslijed neuspijelog  
pokušaja usaglašavanja zaključaka u vezi kontrole postupka privatizacije preduzeća 
HTP ,,Vektra Boka“ AD Herceg Novi na sastancima koji su prethodili sjednici, 
postoje dva prijedloga zaključaka o kojima će se članovi Komisije izjašnjavati. 



 Predsjednik Komisije je iznio nekoliko činjenica vezanih za privatizaciju HTP 
,,Vektra Boka“ AD Herceg Novi, a zatim izložio prijedlog zaključaka koje je on 
formilisao. Pojasnio je da je u njegovom prijedlogu sadržan zaključak kojim  se traži 
raskid Ugovora sa ,,Vektra Montenegro“. 

 Branko Čavor, zamjenik predsjednika Komisije, izložio je svoj prijedlog 
zaključaka, pojasnivši kojim činjenicama se rukovodio prilikom njihovog 
formulisanja. Ukazao je na činjenicu da je njegovim zaključkom ostavljen prostor 
Savjetu za privatizaciju i kapitalne projekte da potpiše Aneks ugovora sa 
kompanijom ,,Vektra Montenegro“ ukoliko smatraju da za to postoji mogućnost.  

 Prim. dr Izet Bralić, član Komisije, iznio je stav da je potrebno razdvojiti 
investitore koji su pokušavali da pronađu rješenje za preduzeće koje su preuzeli i 
one koji nijesu. U skladu sa tim stavom, gdin Bralić je iskazao podršku prijedlogu 
zaključaka gdina Čavora, kojim se ostavlja prostor za potpisivanje Aneksa ugovora 
sa kompanijom ,,Vektra Montenegro“. 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, izrazio je neslaganje sa stavom gdina 
Bralića da ,,Vektra Montenegro“ treba svrstati u dobre investitore, ističući da je u 
ovoj privatizaciji već jednom potpisan Aneks ugovora čije odredbe, kao ni odredbe 
osnovnog Ugovora, nijesu ispoštovane. Gdin Vučinić je još jednom naglasio da je 
zaključkom potrebno naglasiti prijedlog za raskid Ugovora sa ,,Vektra Montenegro“. 

 Željko Aprcović, član Komisije iskazao je podršku prijedlogu Zaključaka 
zamjenika predsjednika Branka Čavora, ističući da je evidentno da je nepostojanje 
urbanističkih planova limitiralo početak investicionih aktivnosti. Naglasio je svoj 
stav da zaključakom treba predložiti da se pristupi postupku raskida Ugovora, 
ističući da iz tog postupka može doći do raskida Ugovora, ali i do potpisivanja 
aneksa Ugovora, ukoliko se stvore uslovi za to. 

 Mladen Bojanić, član Komisije, iznio je stav da ne treba predložiti 
potpisivanje novog aneksa Ugovora, naglasivši da investitoru koji nije ispoštovao 
obaveze ni iz Ugovora ni i iz Aneksa ugovora ne treba omogućiti novu šansu. 

 S obzirom da nijesu usaglašeni zaključci u vezi kontrole postupka 
privatizacije preduzeća HTP ,,Vektra Boka“ AD Herceg Novi, predsjednik Komisije 
je najprije stavio svoj predlog zaključaka na glasanje i konstatovao da, sa tri glasa za i 
četiri glasa protiv, isti nije dobio potrebnu većinu. 

  Predsjednik Komisije je zatim stavio na glasanje zaključke koje je predložio 
zamjenik predsjednika Komisije Branko Čavor, konstatujući da je Komisija, sa četiri 
glasa za i tri glasa protiv, u vezi kontrole postupka privatizacije preduzeća HTP 
,,Vektra Boka“ AD Herceg Novi donijela sljedeće  

            Z A K LJ UČ K E: 

1. Komisije je utvrdila da privatizacioni proces nije odgovorio ciljevima iz 

Plana privatizacije. 

 



2. Komisija predlaže nadležnim državnim organima da, u najkraćem roku, 

raskinu Ugovor ili potpišu aneks Ugovora sa kupcem. U slučaju 

potpisivanja aneksa kojim će se omogućiti novi, znatno kraći rok za 

izvršenje investicionog programa, Komisija predlaže da Savjet za 

privatizaciju razmotri i izmijeni one odbredbe postojećeg Ugovora koje 

nisu u javnom interesu, kao i da kupac dostavi garanciju za dobro 

izvršenje posla. 

 

3. Komisija je utvrdila da nije na vrijeme određen Kontrolor, koji je trebao da 

vrši nadzor i dostavlja pismene izvještaje o realizaciji investicionog 

programa kako je to utvrđeno tačkama 6.1, 6.2 i 6.3, već je to učinjeno 4. 

oktobra 2012. godine, a tu funkciju do tada vršila je Radna grupa 

nadležnih ministarstava koja je dostavljala izvještaje u 2008, 2010. i 2012. 

godini. Komisija pokreće inicijativu prema Vrhovnom državnom tužiocu 

da preispita eventualnu odgovornost potpisnika Ugovora i Savjeta za 

privatizaciju, kao nadležnih institucija za sprovođenje i realizaciju 

Ugovora, zbog čega od početka nije određen kontrolor. 

 

4. Komisija pokreće inicijativu prema Vrhovnom državnom tužiocu da 

preispita poslovanje HTP „Vektra Boka“ u dijelu koji se odnosi na 

poštovanje odredbe 5.1.3 Ugovora kako bi se utvrdilo da li je kupac 

prodao, odnosno otuđio, imovinu preduzeća mimo ovlašćenja koja mu 

pripadaju kupoprodajnim Ugovorom.  

 

5. Komisija predlaže menadžmentu HTP „Vektra Boka“ AD Herceg Novi da 

povede računa o socijalnom programu, odnosno isplati zarada i 

povezivanju radnog staža zaposlenima u društvu. 

 

Treća tačka dnevnog reda 

 

USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA PRIVATIZACIJE 

,,MARINA BAR“ AD BAR 

 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, ukratko je pojasnio zaključke koji su 

usaglašeni na sastancima u vezi kontrole postupka privatizacije preduzeća ,,Marina 

Bar“ AD Bar.  

 Komisija je zatim, jednoglasno, u vezi kontrole postupka privatizacije 

„Marina bar“ AD Bar donijela sljedeće  

 



Z  A K LJ U Č K E: 

1. Komisija je ustanovila da je proces privatizacije AD „Marina“ Bar urađen 

u skladu sa tada važećim propisima. 

 

2. Komisije je utvrdila da privatizacioni proces nije odgovorio ciljevima iz 

Plana privatizacije. 

 

3. Komisija je utvrdila da Državna studija lokacije nije usvojena u 

predviđenom roku, a označavala je uslov za početak investicija. S tim u 

vezi, Komisija preporučuje Savjetu za privatizaciju i kapitalne projekte da 

ubuduće ne usvaja odluke o privatizaciji društava u situaciji kada nije 

obezbijeđena sva neophodna dokumentacija za izgradnju ili 

rekonstrukciju, jer na taj način u slučaju neispunjenja ugovorenih obaveza, 

kupac može raskinuti ugovor ili pokrenuti sudski postupak protiv države 

Crne Gore. 

4. Komisija inicira, kod nadležnih organa, preispitivanje učešća, odnosno 

utvrđivanje visine kapitala kojim je Opština Bar doprinijela izgradnji 

,,Marina Bar“ AD Bar, kao i potrebu uključivanja Opštine Bar u vlasničku 

strukturu ovog preduzeća srazmjerno uloženom kapitalu. 

Četvrta tačka dnevnog reda 

 

USVAJANJE ZAKLJUČAKA U VEZI KONTROLE POSTUPKA PRIVATIZACIJE 

,,GORNJI IBAR“ AD ROŽAJE I ŠP AD ,,ROŽAJE“ ROŽAJE 

 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, iznio je niz činjenica vezanih za 

nekadašnji status preduzeća ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje, njegovo poslovanja, kao i 

uslove koji su doveli do slabljenja i urušavanje nekada važnog i uspješnog preduzeća 

u drvnoj industriji. Nakon uvodnog izlaganja, predsjednik je izložio zaključke koji su 

usaglašeni na sastancima. 

 Prim. dr Izet Bralić, član Komisije, istakao je da postoje investitori 

zainteresovani za kupovinu preduzeća ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje, ističući da je 

neophodno riješiti sudski proces kod drugostepenog organa u vezi utvrđivanja 

vlasništva nad zemljištem preduzeća, što će omogućiti da dođe do realizacije 

investicija. Gdin Bralić je, takođe, predložio izmjenu sedmog zaključka, kojom je 

naglasio potrebu za uvođenjem zakonskih mjera za destimulaciju izvoza sirovina. 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, složio se sa prijedlogom gdina Bralića u 

vezi sedmog zaključka, i sa izmijenjenim sedmim zaključkom dao prijedlog 



zaključaka u vezi preduzeća ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje i ŠP AD ,,Rožaje“ Rožaje na 

glasanje. 

  Predsjednik Komisije je konstatovao da je Komisija, jednoglasno, u vezi 

kontrole postupka privatizacije preduzeća ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje i ŠP AD 

,,Rožaje“ Rožaje donijela sljedeće  

Z A K LJ U Č K E: 

1. Komisija pokreće inicijativu prema Savjetu za privatizaciju i kapitalne 

projekte da uvrsti preduzeće ,,Gornji Ibar“ AD Rožaje i ŠPAD ,,Rožaje“ Rožaje 

u Plan privatizacije za 2014. godinu. 

2. Komisija pokreće inicijativu prema Vrhovnom državnom tužiocu da preispita 

način vođenja stečajnog postupka od 2003. godine do danas u preduzeću 

,,Gornji Ibar“ AD Rožaje i ŠPAD ,,Rožaje“ Rožaje, posebno u dijelu 

raspolaganja imovinom. 

3. Komisija pokreće inicijativu prema Ministarstu poljoprivrede i ruralnog 

razvoja kao resornom ministarstvu, i Ministarstvu finansija kao vlasniku, da 

omoguće organizovanje i pokretanje proizvodnje u pojedinim segmentima 

preduzeća gdje je to realno moguće. 

4. Komisija pokreće inicijativu prema nadležnim državnim organima da ispune 

zaostale  obaveze, koje se odnose na neisplaćeni dio otpremnina, prema 88 

bivših radnika  ŠPAD „Rožaje“ Rožaje. 

5. Komisija predlaže da nadležni organi preispitaju vlasničku strukturu ,,Gornji 

Ibar“ AD Rožaje, s obzirom da su radnici godinama izdvajali dio svojih 

zarada radi izgradnje i širenja prozvodnih pogona navedenog preduzeća. 

6. Komisija će se obratiti nadležnom sudu u cilju dobijanja informacija u kojoj 

fazi se nalazi postupak u vezi rješavanja spora oko vlasništva nad zemljištem 

,,Gornji Ibar“ AD Rožaje, zbog važnosti rješavanja istog, s obzirom da je 

neriješeno pitanje vlasništva nad zemljištem „Gornji Ibar“ AD Rožaje glavna 

prepreka za njegovu privatizaciju. 

7. Komisija predlaže nadležnim državnim organima da nastave proces 

objedinjavanja sektora šumarstva i drvne industrije, uvođenje zakonskih 

mjera za destimulaciju izvoza sirovina, kao i podsticajnih mjera za finalne 

proizvođače u oblasti drvoprerade, što bi ubrzalo razvoj drvoprerade i 

omogućilo otvaranje novih radnih mjesta na sjeveru Crne Gore. 

 

 



Peta tačka dnevnog reda 

 

TEKUĆA PITANJA 

 

 Janko Vučinić, predsjednik Komisije, dao je na usvajajne zapisnike sa 7, 8, 9. i 

11. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije. Predsjednik je 

konstatovao da su zapisnici jednoglasno usvojeni, i time zaključio 12. sjednicu 

Komisije. 

 

 Sjednica je završena u 12 sati i 30 minuta. 

 

 

SEKRETAR KOMISIJE              PREDSJEDNIK KOMISIJE 

       Eliza Šećerović                 Janko Vučinić 


